
Vraag nr. 17
van 9 oktober 1998
van de heer GEORGES CARDOEN

Baggerwerken De Mark  –  Stand van zaken

Sinds vele maanden wordt door de lokale overhe-
den langs de Markrivier (waterloop nr. 5215)
gevraagd deze waterloop te baggeren.

Door de jongste watersnoodproblemen neemt ook
een zekere angst bij de bevolking in bepaalde stra-
ten toe.

1. Hoever staat het met het dossier baggerwerken
Markrivier ?

2. Heeft een aanbesteding van de werken plaats-
gehad ? Zo ja, over welk bedrag gaat het ? Wie
is de aannemer ?

3. Hoe wordt het slib verwerkt en tegen welke
datum kunnen de werken aanvangen ?

4. Jaren geleden werden bossen en percelen grond
gelegen langs de Markrivier onteigend. Wat was
toen de bedoeling ? Hoeveel bedroeg het ontei-
geningsbedrag ? Wie is de huidige eigenaar van
deze percelen, en wat gaat er nu met deze bos-
sen en percelen gebeuren ?

Antwoord

1. De ruimingswerken aan de Mark zullen aanvan-
gen op 3 november 1998.

2. De gunning der werken gebeurde na onderhan-
delingsprocedure met vijf aannemers met erva-
ring in ruimings- en baggerwerken op onbevaar-
bare waterlopen van de eerste categorie.

De werken werden toegewezen aan de NV
Quintelier Gebr. uit Dendermonde, voor een
totaal bedrag van 2.794.253 frank (BTW inbe-
grepen).

3. Het grootste gedeelte van het slib dat uit de
Markrivier wordt opgehaald, zal op de oevers
worden gedeponeerd, zoals de wet van 28
december 1967 betreffende de onbevaarbare
waterlopen het immers toelaat. Op de vakken
waar woningen, tuinen, wegen en dies meer aan
de rivier palen, zal het slib via de waterweg zelf
en dan met vrachtwagens worden afgevoerd.

De kwaliteit van het slib werd onderzocht en de
analyseresultaten laten een plaatsing ervan op
de oever toe.

Zoals hierboven vermeld, is de aanvang van de

werken op het grondgebied van de gemeente
Herne gepland voor 3 november 1998.

4. De onteigeningen langs de Markrivier op het
grondgebied van de gemeente Galmaarden
dateren uit de jaren zeventig. De bedoeling van
het verwerven van grondstroken langs de Mark
was toen om de Mark over de volledige lengte
te verbreden en te verdiepen, om in staat te zijn
het debiet (terugkeerperiode twintig jaar) zon-
der overstromingen naar de Dender af te voe-
ren, met dien verstande dat het debiet door stu-
wen zou worden vertraagd. De werken werden
uitgevoerd tot aan de molen ter hoogte van
Viane-Moerbeke ; van de meer stroomopwaart-
se werken werd enkel de vernieuwing van de
molenstuwen uitgevoerd, de overige werken
werden vanwege hun al te grote impact afgelast.

Het destijds bestede bedrag voor de onteigenin-
gen is nu nog moeilijk exact te achterhalen ;
naar schatting zal de uitgave ongeveer 10 mil-
joen hebben belopen (totaal bedrag voor de
Markrivier en zijlopen).

De huidige eigenaar van deze grondstroken is
het Vlaams Gewest. Aangezien de afdeling
Water van de administratie Milieu, Natuur-,

Land- en Waterbeheer (Aminal) als beheerder
van deze gronden niet kiest voor wederverkoop,
ligt het in de bedoeling om deze gronden gro-
tendeels te beplanten met struikgewas en
streekeigen bomen, zodat een ecologisch lint
aansluitende bij de Markrivier ontstaat.


